
Protokół Nr II/18 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 20 grudnia 2018 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:20. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady II Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

– Pani Anna Kulesza, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), 

zaproszonych gości: Pana Mieczysława Jaworowskiego, dyrektora BS O/Kołaki, dyrektora 

Szkoły Podstawowej Pana Henryka Rakoczego, kierownika OPS Dorotę Bogdańską, 

kierownika Biblioteki Panią Annę Łubnicką (Zał. Nr 2), mecenasa Pana Grzegorza 

Krawczyka, Wójta Gminy Sylwestra Jaworowskiego, Skarbnika Gminy Gabrielę 

Mioduszewską, Sekretarza Gminy Panią Danutę Niewińską wszystkich pracowników Urzędu 

Gminy, Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) oraz mieszkańców gminy Kołaki 

Kościelne (Zał. Nr 4). 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad 

– w sesji udział bierze 14 radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do porządku obrad, który 

Państwo radni otrzymali (Zał. Nr 5). 

Głos zabrał Wójt Gminy Sylwester Jaworowski, który poprosił o wyłączenie z porządku 

obrad z punktu 6 lit. j i k, jest to Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2019-2023 i budżetu gminy na 2019 rok z powodu takiego, że nie odbyły się jeszcze 

komisje, gdyż nie zostały jeszcze powołane, i proponowałbym przedyskutować ten budżet na 

komisjach i dopiero na następnej sesji podjąć tę uchwałę. W miejsce tych punktów proponuję 

wprowadzić dwie uchwały: jedna to uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego o nazwie „Strefa gospodarcza I” i druga to uchwała w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 

ewidencyjnej numer 117. 

Następnie głos zabrał radny Krzysztof Wasiulewski który powiedział, że jest przeciwny 

wprowadzenie tych dwóch punktów, które przedstawił Pan Wójt ze względu ma to, że zbyt 

późno otrzymaliśmy materiały, a zgodnie ze Statutem Rady Gminy jest informacja, że 

minimum na siedem dni wcześniej takie informacje powinny do nas dotrzeć. Ja taka 

informację dostałem dopiero we wtorek. 

Do tego odniósł się Wójt Gminy i powiedział, że jest taka możliwość i często Rada Gminy to 

stosowała, że w momencie proponowania porządku obrad zmienia się porządek i wprowadza 

się nowe uchwały, wtedy Rada głosuje i zatwierdza, bądź nie. Wyjaśnił też, plany 

zagospodarowania przestrzennego i procedury związane z nim trwają już bardzo długo, 

odbyło się wiele rozmów, było wiele spotkań, w Urzędzie Gminy było można się zapoznać z 

każdą stroną tej sprawy, także nie sądzę, że jest jakiś powód, aby te uchwały przeciągać 

jeszcze dalej. Te uchwały związane są z tym, że dzięki nim Gmina będzie się rozwijać, 

dlatego bezcelowe jest blokowanie tych uchwał. 

Głos sołtysa Pana Andrzeja Długoborskiego – ale było można wprowadzić więcej zmian. 

Pan Wójt – była czas, ale Pan przespał. 

Andrzej Długoborski – nie byłem poinformowany. 

Pan Wójt – proszę nie kłamać, wszystko się nagrywa. 

Andrzej Długoborski – bardzo dobrze. 

Radny Krzysztof Wasiulewski zapytał, czy nie można tego przełożyć, żebyśmy się z tym 

zapoznali. 



Pan Wójt – proponuję, żebyśmy przegłosowali. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, żeby przegłosować wprowadzenie do porządku obrad 

uchwał zaproponowanych przez Pana Wójta. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 6): 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

i stwierdziła, że zaproponowane zmiany zostały przyjęte do porządku obrad 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad II sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z I sesji Rady Gminy z dnia 21 listopada  2018 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ powołania komisji rewizyjnej, komisji skarg, wniosków i petycji, stałych komisji 

Rady Gminy Kołaki Kościelne oraz ustalenia ich składu osobowego, 

b/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy, 

c/ obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy w 2019 roku, 

d/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2019 roku, 

e/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na 

zakup posiłków lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

f/ zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, 

g/ przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne na 

lata 2019-2021, 

h/ zmian w budżecie gminy, 

i/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-

2029, 

             j/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego o nazwie „Strefa 

gospodarcza I” 

k/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 

ewidencyjnej numer 117. 

7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

9.  Sprawy różne. 

10.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 7). 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z I sesji 

Rady Gminy z dnia 21 listopada 2019 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne (Zał. Nr 

8): 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad I sesji Rady Gminy z dnia 21 listopada 

2018 r.  został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 21 listopada 2018 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

1) wyboru Przewodniczącego Rady, 

2) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady, 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu. 

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. W wyniku przeprowadzonego zapytania ofertowego wyłoniono Wykonawców na 

odśnieżanie dróg gminnych w sezonie zimowym 2018/2019. Teren Gminy podzielony 

został na dwa rejony, tak jak to było dotychczas. 

2. Został rozstrzygnięty przetarg na kompleksową dostawę energii elektrycznej.  

3. Zakończono inwestycję dotyczącą termomodernizacji budynku Urzędu Gminy w Kołakach 

Kościelnych. Obecnie trwają czynności z rozliczeniem pozyskanej na ten cel dotacji. 

4. Wspólnie z OSP w Kruszach Łubnicach przeprowadzono inwestycję dotyczącą budowy 

placu zabaw w miejscowości Zanie Leśnica przy byłej Szkole Podstawowej, gdzie obecnie 

swoją siedzibę ma stowarzyszenie „Moja Wieś” 

5. 14 grudnia 2018 r. została zamontowana ostatnia instalacja solarna, przez co zakończyła 

się inwestycja na terenie gminy Kołaki Kościelne. W ramach tej inwestycji zainstalowano 

instalacji solarnych na 87 gospodarstwach. Dzięki tej inwestycji zmniejszy się emisja 

tlenku węgla do środowiska. 

6. 25 listopada obchodziliśmy w naszej gminie Dzień Seniora. W jego trakcie odbyły się 

prelekcje przedstawicieli Komendy Powiatowej Policji w Zambrowie i Grupy Ratowniczej 

„Nadzieja” Oddział w Zambrowie związane z bezpieczeństwem życia i mienia.  

7. 28 listopada w gminie Kołaki Kościelne oraz Szumowo gościli przedstawiciele 

z niemieckiego Stowarzyszenia Energievision, które zajmuje się szeroko pojętą tematyką 

energii odnawialnej. Stowarzyszenie to współpracuje z Zarządem Województwa 

Podlaskiego, jak również gminą Kołaki Kościelne. Wizyta pozwoliła przedstawicielom 

Stowarzyszenia na bliższe poznanie terenów wiejskich województwa podlaskiego oraz 

stopnia innowacyjności w zakresie rozwoju odnawialnych źródeł energii. Goście byli pod 

wrażeniem rozwoju naszych terenów i wyrazili chęć dalszej współpracy i dalszych 

spotkań. 

8. W dniu 6 grudnia 2018 r. w Urzędzie Gminy Kołaki Kościelne odbyło się przekazanie 

jednostkom OSP sprzętu ratującego zdrowie i życie ludzkie. Łączna wartość przekazanego 

sprzętu wyniosła 29 206,06 zł. Na mocy podpisanych umów sprzęt przekazano jednostkom 

OSP Kołaki Kościelne i OSP Krusze. 

9. Do 19 grudnia trwała świąteczna zbiórka żywności i artykułów gospodarstwa domowego 

pod hasłem „Podarujmy potrzebującym z terenu Naszej Gminy godne święta”, realizowana 

wspólnie ze Stowarzyszeniem „moja Wieś”. Dziękuję za  zainteresowanie i przyniesione 

artykuły, z których udało się przygotować wiele paczek dla potrzebujących. Zachęcam 

również do udziału w przyszłych latach (Zał. Nr 9).  

Ad. 6a)  

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że po ostatniej sesji Państwo radni 

zadeklarowali się do prac w poszczególnych komisjach, w związku z tym do Nr II/3/18 

poszczególne osoby zostały wpisane do odpowiednich komisji. Przewodnicząca Rady 

odczytała treść uchwały i zapytała, czy radni wyrażają zgodę na te składy komisji. 

Radni nie wnosili sprzeciwu. 



W związku z tym Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne (Zał. Nr 10). 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie powołania komisji rewizyjnej, 

komisji skarg, wniosków i petycji, stałych komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne oraz 

ustalenia ich składu osobowego została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że otrzymaliście Państwo materiały w 

sprawie wynagrodzenia Wójta i przypomniała jakie wynagrodzenie otrzymywał Wójt: 

wynagrodzenie zasadnicze 4.700 zł, dodatek funkcyjny 1.900 zł, dodatek specjalny 35% 

łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w wysokości 2.310 zł. Wg 

rozporządzenia jest przedział wynagrodzenie zasadnicze od 3.400 do 4.700, funkcyjny 1.900, 

dodatek specjalny od 20% do 40%. 

Radny Krzysztof Wasiulewski zaproponował zmniejszenie wynagrodzenia do 4000 tys. zł, 

zaś dodatek specjalny proponuję na 30%. 

Pan Wójt – trudno jest mi się wypowiadać w tym punkcie, ale Pan radny Wasiulewski 

przedstawił swoje uwagi, ale też chciałbym pewne rzeczy przypomnieć. Poprzednia Pani 

Wójt mimo, że została skazana przez Sąd w Zambrowie za sfałszowanie testamentu 

alograficznego 87 letniego mieszkańca gminy, została skazana na rok i dwa miesiące 

pozbawienia wolności w zawieszeniu na dwa lata. W tym samym też wyroku obecny Pan 

radny też został też skazany jako  fałszywy świadek ostatniej woli, został ukarany grzywną. I 

po tym wyroku, poniekąd Pana żona dostała podwyżkę, nie została odwołana przez radę a 

dostała podwyżkę i uważam, że Pan jest ostatnią osobą, która powinna zabierać głos w tej 

sprawie, ze względu na to, co się wtedy wydarzyło, Pan doskonale o tym wie. 

Radny Wasiulewski – było to pięć lat wstecz, teraz pracujemy nowej gminie, mam na myśli 

nowego wójta, jestem wybrany jako radny i mam prawo swój głos podnieść, a co do żony, to 

zaprosi Pan na sesję i porozmawiacie. Ja tu proponuję obniżenie. 

Radny Gosk Leszek zaproponował pozostawienie bez zmian. 

Przewodnicząca Rady też zaproponowała, żeby wynagrodzenie Wójta zostało, jak 

dotychczas. Zasiadając w poprzedniej kadencji obniżyliśmy Panu Wójtowi wynagrodzenie, 

potem pod koniec żeśmy podnieśli i proponuję, żeby zostało tak jak do tej pory. 

Głosujemy imiennie propozycję wynagrodzenia, jakie było do tej pory: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 1 głos. 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 12) 

Następnie głosowanie imienne za obniżeniem wynagrodzenia: zasadnicze 4 tys., dodatek 

specjalny 30%, dodatek za Wieloletnią pracę 19% 

- za – 0 głosów, 

- przeciw – 13 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głosów (Zał. Nr 13) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała II/4/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

wójta została przyjęta przy 13 głosach za i jednym przeciw (Zał. Nr 14). 

Ad. 6c)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2019 roku przedstawił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do tej uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne tej 

uchwały: 

- za – 14 głosów, 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 15) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2019 roku 

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 16). 

Ad. 6d)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 

drewna przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2019 

roku przedstawił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do tej uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne tej 

uchwały: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 17) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią 

cenę sprzedaży drewna przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy w 2019 roku została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 18). 

Ad. 6e)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do zasiłku celowego na zakup posiłków lub żywności w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 przedstawiła kierownik OPS Pani 

Dorota Bogdańska. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o uwagi do uchwały. Radni nie zgłosili uwag, więc 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 19) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłków lub żywności w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023  

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 20). 

Ad. 6f)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o uwagi do uchwały. Radni nie zgłosili uwag, więc 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 21) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 22). 

Ad. 6g)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Kołaki Kościelne na lata 2019-2021 przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota 

Bogdańska. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o uwagi do uchwały.  

Radny Krzysztof Wasiulewski zwrócił uwag, że tego punktu nie ma w porządku obrad. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że materiały były załączone i w związku z tą pomyłką proponuję 

wprowadzić to do porządku obrad. 



Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne w sprawie wprowadzenia do porządku 

obrad uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Kołaki Kościelne na lata 2019-2021: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Zał. Nr 23) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała ta została wprowadzona do porządku obrad 

przy 13 głosach za i jednym wstrzymującym się. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady zaproponowała głosowanie zarządziła 

głosowanie imienne uchwały: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Zał. Nr 24) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne na lata 2019-2021 została podjęta przy 13 

głosach za i jednym wstrzymującym się (Zał. Nr 25). 

Ad. 6h) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy omówiła Skarbnik Gminy Pani 

Gabriela Mioduszewska. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Wasiulewski Krzysztof  poprosił, żeby załączniki do uchwały były drukowane 

większymi literami. 

Pani Skarbnik – nie możliwości, gdyż drukowane jest to z sytemu Bestia i nie ma możliwości 

wydrukowania większym drukiem. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 26) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 27). 

Ad. 6i) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki 

Kościelne na lata 2018-2029 omówiła Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady  zarządziła głosowanie imienne uchwały: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (Zał. Nr 28) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029 została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 

29). 

Ad. 6j) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego o nazwie „Strefa gospodarcza I” omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Wasiulewski Krzysztof zapytał – jaki jest koszt opracowania takiego planu i czy po 

wykonaniu tych założeń gmina otrzyma dotacje z tego tytułu? 

Pan Wójt – koszt opracowania tego planu, wykonawca został wyłoniony w procesie 

przetargowym, została wybrana najtańsza oferta, kwoty teraz Panu nie powiem, bo nie 

pamiętam, bo było to już dawno. Jeśli chodzi o korzyści dla gminy z uchwalenia tego planu, 



ten plan zakłada 10-cio procentowy udział gminy, czyli gmina otrzyma 10% od wzrostu 

wartości tych terenów. W tej uchwale nastąpił błąd, gmina będzie pobierała 30%, bo to 

dotyczy inwestycji, natomiast w następnej uchwale, która dotyczy miejscowego planu 

zagospodarowania związanego z mieszkalnictwem, czyli z naszymi przyszłymi mieszkańcami 

jest to 10%. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady  zarządziła głosowanie imienne uchwały: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 1 głos (Zał. Nr 30) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029 została podjęta przy 12 głosach za, 

jednym przeciw  i jednym wstrzymującym się (Zał. Nr 31). 

Ad. 6k) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  dla działki ewidencyjnej numer 117 w miejscowości Kołaki Kościelne 

omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Wasiulewski Krzysztof zapytał, czy oprócz tej działki, zgłaszały się inne osoby w 

kwestii zagospodarowania przestrzennego. 

Pan Wójt – wpłynęły takie wnioski, jednak po terminie wskazanym po postępowaniu i nie 

mogły zostać uwzględnione w tej procedurze. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady  zarządziła głosowanie imienne uchwały: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy (Zał. Nr 32) 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029 została podjęta przy 12 głosach za  i 

dwóch głosach wstrzymującym się (Zał. Nr 33). 

Ad. 7) 

W związku z tym, że radni nie składali interpelacji i zapytań radnych, nie było też 

odpowiedzi. 

Ad. 8) 

Radni nie składali wniosków i oświadczeń 

Ad. 9) 

W sprawach różnych głos zabrał sołtys wsi Ćwikły Krajewo Pan Andrzej Długoborski, który 

zapytał, w jaki sposób było ogłaszane, czy każdy z mieszkańców gminy wiedział o tym, że 

może przekształcić działkę, może odrolnić ją, a przez to może wzrosnąć wartość tej działki. 

Jestem sołtysem i być może popełniłem błąd niechcący zaniechania i nie poinformowałem, 

ale ja sam o tym nie wiedziałem, że jest taka możliwość. Przy tej drodze, jak powiedział Pan 

Wójt, będzie przejęta przez gminę jest wiele działek, m. in. działki z mojej wsi Ćwikły 

Krajewo i mieszkańcy chcieliby odrolnić, przekształcić, żeby po prostu na tym skorzystać. 

Taka powinna być praca gminy, żeby mieszkańcy mogli korzystać. Niestety nie mogłem 

mieszkańcom swojej wsi przekazać informacji, bo tej informacji nie dostałem. Dostałem  jako 

sołtys tylko informację dotycząca opracowania studium a nie przestrzennego planu 

zagospodarowania. To są dwie różne rzeczy. Panie Wójcie jest Pan młodym człowiekiem, ale 

rzuca Pan lekko ciężkie słowa, jeśli skłamałem, to proszę mi to udowodnić, jeśli nie to proszę 

trochę się wstrzymywać, bo nie przystoi, Pan jest na urzędzie, Pan mnie reprezentuje, więc 

wypraszam sobie, żeby Pan  się do mnie tak zwracał. Tym bardziej w takim dniu, będziemy 

się dzielić opłatkiem, po co robić taką atmosferę. Po co mnie nazywać tak, kim nie jestem, a 

jeśli jestem, to proszę mi to udowodnić. 



Pan Wójt się odniósł do wypowiedzi – Pan dostał odpowiedź pisemną i myślę, że Pan ją 

zrozumiał, a jeśli chodzi o obszar i zakres tego opracowania planu zagospodarowania 

przestrzennego, powiem, że to nie jest taka prosta procedura, jakby się Panu mogło wydawać, 

ja tu nie będę tego opisywał, bo wiecie, trwało to bardzo długo, długo by mi zeszło, żeby to 

wszystko opisać. Powiem, że wstępny plan zagospodarowania obejmował około 100 ha i w 

tej chwili został on zmniejszony przez instytucje, do których występowaliśmy po 

uzgodnienia. I to te instytucje poprzez różne zakazy okroiły nam ten plan, poprzez to, że 

gdzieś występują lasy, czy gdzieś są za małe działki, gdzieś nie ma dojazdu, drogi. Jest szereg 

uwarunkowań, które jak gdyby dają drogę do uchwalenia tego planu. My te procedury 

spełniliśmy i ja miałem założenie objąć obszarem planu jak największą część terenów gminy, 

bo wiadomo, że to jest z korzyścią dla gminy, niestety tylko tyle co udało nam się uzyskać 

teraz mamy to w planie. 

Pan Długoborski Andrzej – w styczniu 2017 roku poprosił Pan mnie o rozmowę, zgłosiłem 

się do Pana, żeby ją przeprowadzić i między innymi rozmawialiśmy o tym planie. To był 

styczeń 2017 roku, czyli był jeszcze czas na wszystko. Pytałem się Pana, czy mogę dołączyć, 

czy ktoś z mieszkańców wsi Ćwikły Krajewo – powiedział Pan, że to jest tylko w węźle 

komunikacyjnym i ok, to by było wszystko w porządku, ale jeśli ja widzę teraz w internecie 

na stronie gminy, że dochodzi działka w Kołakach 117, to zastanawiam się, czym ja jestem 

gorszy, czy mieszkańcy Ćwikieł, czy innych wsi są gorsi, że nie mogli sobie podnieść 

wartości majątku, znacznie podnieść wartości majątku od tego Pana. Nawet nie wiem, kto jest 

właścicielem, ale ten ktoś wiedział, że można a pozostali nie wiedzieli i Pan pisemnie mi dał 

odpowiedź o studium a nie o planie przestrzennego zagospodarowania gminy. 

Pan Wójt – widzę, że Pan dalej mnie nie rozumie, w jaki sposób odbywa się to wszystko, bo 

ten plan o którym Pan mówi dla tej działki w Kołakach rozpoczął się równolegle do planu i 

działek związanych z poprzednim planem zagospodarowania, one nie są w ogóle połączone. 

Pan wystąpił w tej chwili o objęcie planem zagospodarowania po terminie, jaki został 

wskazany przez urząd, Pan został poinformowany, ale Pan nie skorzystał z tego prawa w 

terminie. Pana wniosek może zostać rozpatrzony i taki plan też może powstać przy następnym 

tego typu działaniu, ale do tego potrzebna jest zgoda Rady i fundusze na to są potrzebne. 

Długoborski Andrzej – kiedy Pan mnie informował, konkretnie jako sołtysa, innych sołtysów, 

proszę mi wskazać jakieś pismo, sygnaturę tego pisma o możliwości przyłączenia się 

mieszkańców gminy do zmiany przeznaczeń swoich działek. W jakim trybie i jak, ale nie o 

studium. 

Pan Wójt – proszę się zwrócić do gminy, w tej chwili nie znam terminów, nie mam pism przy 

sobie, nie będę tu wymyślał żadnych dat. 

Następnie głos zabrała Aneta Wądołowska, sołtys wsi Wiśniówek-Wertyce – w sprawie 

odśnieżania dróg, mamy zimę, na drogach jest ślisko, chodzi mi o sypanie nie solą, tylko 

piaskiem. Był taki incydent wczoraj – dzieci, które się uczą w Kołakach, w Wiśniówku 

zostały zostawione dzieci z Cholew, te dzieci musieli przyjść sami do Cholew piechotą, i 

mam prośbę, żeby te dzieci nie zostawiać w Wiśniówku, bo tam autobus nie mógł dojechać. 

Pan Wójt – jest teraz okres zimowy i wiadomo utrudnienia na drogach będą, są i będziemy się 

strać eliminować te zagrożenia i utrudnienia i proszę z tym nie czekać do sesji, tylko dzwonić 

czy do mnie czy do urzędu gminy, od razu kiedy występuje taka sytuacja. Mamy 

przygotowany piasek, mamy samochód gminny, jest pracownik, który od razu reaguje, jedzie 

w miejsce zagrożenia. Nie jesteśmy w stanie zabezpieczyć i posypać wszystkich dróg w 

naszej gminie, bo nas na to po prostu nie stać. Jest zima, każdy musi uważać, taki mamy okres 

a takie sytuacje trzeba zgłaszać na bieżąco i będziemy eliminować tego typu zagrożenia. 

Sołtys wsi Łętowo Dąb Jan Konopka – dotyczy to też dróg powiatowych, jedzie piaskarka i w 

ogóle nie sypie. Sypie miejscami, gdzie zakręt. 



Pan Wójt – wyjaśnił, jak wygląda kwestia odśnieżania dróg powiatowych, wiadomo Powiat 

za to odpowiada. Zobowiązany jest Powiat do posypywania miejsc ewentualnego zagrożenia, 

czyli podjazdy, zjazdy, zakręty, skrzyżowania. Musi być utrzymywana przejezdność, Powiat 

nie ma obowiązku, żeby do gołego asfaltu sypać i odśnieżać drogo. Dlatego co roku jest to 

samo, trzeba zgłaszać takie przypadki jak nie do Powiatu, to do mnie a ja do Powiatu będę 

zgłaszał. Taka jest zima, musimy się przemęczyć. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski zwrócił się do Pani Przewodniczącej z 

prośbą, żeby wrócić sołtysom głos w momencie uchwalania uchwał, podejmowania decyzji. 

Dużo wiemy, co się dzieje w gminie, więc żebyśmy mogli, tak jak to było kiedyś dobrym 

zwyczajem zabierać głos doradczy, nie mamy głosu decydującego, ale głos doradczy. Ten 

głos został nam odebrany w poprzedniej kadencji w bardzo brutalny sposób, niegrzeczny 

sposób i teraz prosimy Panią nową Przewodniczącą o przywrócenie tego głosu, bo w sumie 

po co jesteśmy, jesteśmy ciałem doradczym. Bardzo prosimy o to, żebyśmy mogli swoją rolę 

spełniać. 

Przewodnicząca Rady – robi się duży chaos, zamieszanie, ale wezmę pod uwagę to. 

Następnie głos zabrał dyrektor BS O/Kołaki Pan Mieczysław Jaworowski, zwracając się do 

zebranych podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję i spotkanie opłatkowe. 

Jednocześnie podziękował gminie, że powierzyła nam obsługę finansową, jako bank 

obsługujemy was, prowadzimy rachunek podstawowy i pomocniczy oraz rozliczenia 

finansowe. Z tego obowiązku myślę, że się wywiązujemy w sposób należyty i chciałbym 

podziękować za tą współpracę, bo jesteście solidnym klientem, macie zawsze płynność 

finansową, chociaż borykacie się poważnym garbem finansowym, jeśli chodzi o kredyty. W 

założeniach planowych wieloletnich spłacanie tych kredytów planowano ze sprzedaży 

majątku gminy, tak się zastanawiam czasami, gdzie ten majątek gmina ma, ponieważ 

planowano po 250 tys. zł, nie licząc odsetek uzyskiwać dochodu z tego tytułu, ze sprzedaży 

majątku gminy. I tak się zastanawiam, bo w sumie przez ten okres 15-tu lat gmina ma 

sprzedać za około 4 mln zł majątku gminy. I tak czasami myślę, gdzie ten majątek gmina ma, 

czy to jest droga, czy to jest wieś, co ma sprzedać. W planach finansowych wieloletnich 

właśnie poprzednie władze to zakładały. Spłata kredytu ze sprzedaży majątku gminy. Ale 

władze gminy jakoś sobie radzą z tym wszystkim, spłacają kredyty w czasie, zadłużenie z 

każdym rokiem maleje, no i jesteście solidnym klientem i za to wam serdecznie chciałbym 

podziękować. Z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku chciałbym 

złożyć wam wszystkim najlepsze życzenia noworoczne, świąteczne, żeby w domach zagościł 

spokój, rodzinna atmosfera, żebyście byli zdrowi i zrealizowali zadania na które liczycie, na 

które stawiacie. 

Następnie Pan Andrzej Długoborski odniósł się do słów Pana dyrektora, ponieważ kredyty 

były zaciągane wtedy, kiedy byłem radnym i chciałbym wyjaśnić, to nie było planowane 

sprzedaż, tylko bank wymaga zabezpieczenia, więc było podawane, że mamy taki i taki 

majątek, absolutnie nie ma tam mowy o sprzedaży. To tak jak się robi, przynajmniej ja tak 

robiłem, ktoś kto sporządza mi plan do pożyczki – dziś mleko jest po złotówce, jutro po złoty 

pięćdziesiąt, więc Pan jest wydajny. Na tej zasadzie troszeczkę robiło się i w gminie, że 

mamy majątek zabezpieczający ten kredyt. Żeby otrzymać ten kredyt musieliśmy wykazać 

majątek. Ta Rada i ten zarząd na pewno robi tak samo. Nie było planowane sprzedaży, więc 

Panie dyrektorze z całym szacunkiem, to nie jest w ten sposób. 

Dyrektor Banku – mam tu informację, nie jestem gołosłowny, prognoza finansowa 

wieloletnia i właśnie ze sprzedaży majątku gminy planowane jest 250 tys. rocznie, nie licząc 

oczywiście odsetek, także na koniec zestawienie i sprzedaż całego majątku 3 mln 750 tys. zł. 

Pan Andrzej Długoborski – to tak jak sprzedaż tego mleka, którego jeszcze nie mamy. 

Dyrektor – uchwalona przez Przewodniczącego, Pan również to uchwalił. 

Pan Andrzej Długoborski – tak, ale dlatego wyjaśniałem. 



Radny Wasiulewski Krzysztof – jest koniec roku 2018, my sięgamy do lat, jak powiedział 

Pan dyrektor powiedział 15 lat wstecz, należy to odciąć i weźmy się teraz za pracę, to co 

przed nami. Myślę, że takie wzajemne obrzucanie się i szukanie, co było 10 lat temu, co 15, 

co radni podjęli, to zakończmy te nasze sprzeczki i podejmijmy działania związane z tym, co 

nas czeka i w tym 19 roku i w 20. Ja jako radny działam w imieniu mieszkańców tej gminy, w 

tym przypadku swoich wyborców, a nie szukam, co było 10 lat temu. Także myślę, ze należy 

to odciąć i wziąć się za pracę, jako nowa rada gminy. 

Dyrektor banku – to nie są odległe czasy, bo 4 lata temu plan był zatwierdzony przez Radę. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – ale nie byłem radnym, Panie dyrektorze. Ja tylko prosiłem, 

odetnijmy co było i działajmy w 2018 roku. 

Dyrektor banku – Pan się tak zachowuje, proponuje Wójtowi obniżenie poborów, przecież 

żona Pana…. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – jako radny miałem taka możliwość i takie… 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – nie należy antagonizować, jeśli ktoś ma takie 

prawo i swój punkt widzenia, należy mu się szacunek Panu Wasiulewskiemu. A to że 

poprzednia Rada zajęła takie stanowisko, niektórzy radni są w tej chwili, ale ta rada nie 

przepiła tego, podjęła taką decyzję, mamy oczyszczalnie, jakie mamy, czy nie taka prawda. 

Chcieliście, oczywiście. Tak samo ja prowadzę gospodarstwo, zaciągam kredyt, trzeba 

spłacać i to jest na lata. Niedługo święta, Nowy Rok, trzeba się cieszyć i myśleć o przyszłości. 

Głos zabrał dyrektor Szkoły Podstawowej w Kołakach Kościelnych Pan Henryk Rakoczy – 

który wyjaśnił, że wspólnie ustalaliśmy, że po tej części oficjalnej Rady Gminy i zaprosił 

radnych, sołtysów, gości na jasełka do szkoły, żebyśmy mogli wejść w atmosferę tych 

zbliżających się świat, a po występie dzieci, po jasełkach spotkamy się na symbolicznym 

opłatku i śledziku. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady II sesji Rady Gminy. 
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